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Zadeva:  Pripombe na Tarifo 2019 o vrednosti točke za plačilo na podlagi obvestila, za plačilo za 
uporabo radijskih frekvenc in za plačilo za uporabo elementov oštevilčenja št. 0100-4/2018/8 z dne 
30. 7. 2018 in pripombe na Program dela in finančni načrt Agencije za komunikacijska omrežja in 
storitve Republike Slovenije za leto 2019 
 
 
V Gospodarskem interesnem združenju lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slovenije, ki združuje 

izdajatelje radijskih programov z lokalnim in regionalnim statusom posebnega pomena, odločno 

nasprotujemo zvišanju tarife za uporabo radijskih frekvenc za leto 2019. Kot ste že sami zapisali v 

Prilogi Tarife 2019 o vrednosti točke za plačilo na podlagi obvestila, za plačilo za uporabo radijskih 

frekvenc in za plačilo za uporabo elementov oštevilčenja, je predvideno zvišanje v vrednosti 0,15 evra 

ali 29,4 % glede na vrednost točke v letu 2018.  

Glede na to, da radijska panoga dohodkovno stagnira in da je položaj lokalnih in regionalnih radijskih 

postaj iz leta v leto slabši, je kakršno koli dodatno finančno obremenjevanje izdajateljev za nas 

nesprejemljivo. V naši panogi se krčijo prihodki, manjša se število zaposlenih, vse obveznosti pa 

ostajajo, kar pomeni, da morajo izdajatelji z manjšim številom ljudi in z manj prihodki, izpolniti vse 

zahteve, ki nam jih nalaga zakonodaja. Obenem obseg državnega sofinanciranja programskih vsebin 

ostaja pod zakonsko določeno ravnjo, na kar opozarjamo že vrsto let. Notranje rezerve izdajateljev so 

zdavnaj izčrpane in dodatnih stroškov le-ti enostavno ne prenesejo več.  

Ob tem velja omeniti še dejstvo, da je iz Programa dela in finančnega načrta Agencije za komunikacijska 

omrežja in storitve Republike Slovenije moč razbrati, da se v letu 2019 obeta nadzor izpolnjevanja 

pogojev za radijske programe s statusom (stran 39), kar pomeni, da bodo izdajatelji morali opraviti 

popis programskih vsebin v postopku nadzora, kar jim bo povzročilo dodatno delo in s tem tudi 

dodatne stroške.  

Agencija ob tem sama ugotavlja, da se oglaševalski denar za radijske medije zmanjšuje, da FM frekvenc 

ni več na voljo ter da je cilj spodbujanje konkurenčnosti in razvoja trga. Ob tem pa izdajateljem nalaga 

dodatne stroške.  



Zato Agencijo za komunikacijska omrežja in storitve Republike Slovenije pozivamo , da vrednost 

točke za plačilo za uporabo radijskih frekvenc ohrani na enaki ravni kot leta 2018, čeprav bi bilo glede 

na stanje na trgu najprimernejše, če bi se tarifa za uporabo radijskih frekvenc uskladila glede na 

stanje, ki je na ravni panoge veljalo leta 2005.  

 

Pri programu dela Agencije za leto 2019 pa želimo poudariti, da je na radijskem trgu toliko težav, da 

jih lahko razreši samo nova medijska zakonodaja. Obstoječa medijska zakonodaja je preživeta, 

zastarela in ne omogoča razvoja radijskega medija, na področju lokalnih in regionalnih radijskih postaj 

s statusom posebnega pomena pa je stanje že praktično nevzdržno.  

Za razumevanje stanja na trgu naj Agencija pripravi analizo trga, ki bo pokazala dejansko stanje in 

možnosti razvoja. Pred tem naj na javnem posvetu z deležniki opredeli glavne težave in prisluhne 

njihovim pogledom in pričakovanjem glede nadaljnjega razvoja panoge. 

Pričakujemo, da bo Agencija pripravila seznam obstoječih, a še nedodeljenih radijskih FM frekvenc, 

in pripravila tudi načrt, do kdaj bo objavila razpis za njihovo dodelitev. Pri tem so še posebej pomembne 

lokalne frekvence, ki bodo na lokalni ravni zagotovile boljšo pokritost s signalom. Izdajatelji programov 

s statusom posebnega pomena namreč že vrsto let opozarjajo, da na njihovih območjih obstajajo tako 

imenovane sive lise, kjer je signal tako slab, da ga prebivalci ne morejo spremljati. Z vidika opravljanja 

poslanstva lokalnih in regionalnih radijskih programov s statusom posebnega pomena je zagotavljanje 

dobre pokritosti s signalom ključno.  

Agencija naj zato v sodelovanju s Svetom za radiodifuzijo (SRDF) in Ministrstvom za kulturo pripravi 

javni razpis za dodelitev analognih radijskih frekvenc za razširjanje radijskih programov v skladu s 

sprejeto triletno strategijo upravljanja z radiofrekvenčnim spektrom. Do marca 2019 naj se objavi 

dokument, iz katerega bo razvidno, kdaj bo razpis objavljen. Pred tem pa naj objavi seznam frekvenc, 

ki so še na voljo.  

Poleg tega naj Agencija v sodelovanju z drugimi deležniki najde rešitev, ki bo izdajateljem lokalnih in 

regionalnih radijskih programov s statusom posebnega pomena omogočila oddajanje v DAB+ tehniki. 

Sedanja medijska zakonodaja to onemogoča in nevzdržno je, da se tovrstni programi na razpise za 

oddajanje v DAB+ tehniki ne moremo prijaviti oziroma se nanje lahko prijavimo, ob začetku oddajanja 

z nacionalno pokritostjo pa tvegamo izgubo statusa.  

Pričakujemo, da bo Agencija po posvetovanju z deležniki posodobila Metodologijo nadzorstva 

avdiovizualnih medijskih storitev in radijskih programov, ki bo omogočila preglednejše in manj 

zamudne postopke poročanja v primeru nadzora.  
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